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Republika e Kosovës 

Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly  

  VI Saziv  

Prolećna sesija  

Komisija za zakonodavstvo, mandate, imunitet, Poslovnik  

Skupštine i nadgledanje Agencije protiv korupcije   

 Sednica br. 27 

Priština,  15.5.2018, u  13:00.časova 

Zarada Skupštine , sala  N/204 

 

ZAPISNIK  

 

Na sednici su učestvovali: Bahrim Šabani, Sami Kurteshi, Arben Gashi, Korab Sejdiu, 

Shkumbin  Demaliaj  Bilall  Sherifi, Nezir  Çoçaj. 

 

Odsutni: Hajdar Beqa,Glauk Konjufca i  Igor Simić. 

 

Pozvani i drugi učesnici: Shaban Murturi, EUSR; Kosovare Gashi, Radio Kosova, Fitore 

Sopjani, pripravnica, Skupština Kosova; Aldisa Morina,  asistent, AAK; Gëzim Shala  

IND/BPD, Valbona Bytyçi “Ekonomia online”; Rreze Hoxha, GLPS; Edita Kusari, Blerta 

Bejtullahu,  EUSR; Enis Halimi, Valdete Daka,  KQZ; Albert Krasniqi,  NDI. 

                

Sednici je predsedavala  Albulena Haxhiu, predsednica Komisije 

 

                                                       Dnevni red 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica od  10.4. i  16.4.2018; 

3. Razmatranje Godišnjeg izveštaja o radu Centralne izborne komisije za 

2017.godinu;  

4. Razmatranje u načelu Nacrta zakona br. 06/L-030 o pravnim aktima; 

5. Formiranje radnih grupa na Nacrt zakona br. 06/L-055 o Sudskom savtu 

Kosova i Nacrta zakona br. 06/L-056 u Tužilačkom savetu Kosova; 

6. Zahtev Kosovske agencije za upoređivanje i proveru imovine za dostavljanje 

Godišnjeg financijskog izveštaja za 2017.godinu, bez usvajanja Nadzornog 

borda;  

7. Razno 
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1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Predsednica je konstatovala da je dnevni red usvojen bez primedbi. 

  

 

2.  Usvajanje zapisnika sa sednica od  Usvajanje zapisnika sa sednica od  10.4. i  

16.4.2018 

 

Predsednica  je konstatovala da su uvojeni zapisnici sa sednica od    10.4. i  16.4.2018. 

 

  

3. Razmatranje Godišnjeg izveštaja o radu Centralne izborne komisije za 2017.godinu 

 

 

Predsednica – je rekla da dostavljeni izveštaj od CIK-a nije usvojen u Centralnoj izbornoj 

komisiji, i zbog toga ona je zahtevala od predsednice CIK-a, g-đe Valdete Daka, da objasni u 

komisiji, zašto nije usvojen ovaj izveštaj od CIK ? 

 

   
Valdete Daka, - je rekla da Izveštaj nije usvojen od strane CIK jer stari sastav kojeg je imala ova 

Komisija, nema više mandata, međutim nakon diskusija u Komisiji, je odlučeno da se ovaj 

izveštaj podrškom ili bez podrške Komisije da se dostavlja i Skupštini i ne smatram da je to 

problem, jer je isti objavljen i u web-str. CIK-a, naglasila je g-đa Daka. 

  

 

Bilall Sherifi,  - je postavio pitanje za g-đu Daka: zašto nije usvojen izveštaj iz iste izborne 

komisije  kada su isti članovi Komisije bili u procesu izvršenja ovog izveštaja?  

 

Sami Kurteshi,  - je rekao da je članovima prestaje mandat, bez pravno i funkcionalno delovanje 

ili im se prestaje sasvim mandat. Kakav je razlog što je stvorilo ovu situaciju? 

 

Albulena Haxhiu, - je objasnila da kada nekome prestaje mandat, bilo koju odluku da se donosi 

je protiv zakonita. Budući da je bilo nejasnoća, poslanica Albuljena je zahtevala objašnjenja od 

g-đe Daka u vezi ovog pitanja.    

 

Valdete Daka, - je rekla da nem nadležnosti da vrši tumačenje  Ustava niti zakona, po gotovo po 

ovim pitanjima niti za parlamentarne grupe. Odluke članova CIK-a, kojima je istekao mandat ne 

smatram da su zakonite. Smatramo da bolje bi bilo da se izveštaj dostavlja i bez usvajanja, nego 

da se ne dostavlja uopšte, istakla je g-đa Daka. Zatim ona je rekla, da ovaj izveštaj predstavlja 

sve poslove koje je institucija CIK-a obavila tokom godine. U 2017.godini, CIK je suočen sa niz 

izazova, koje smo imali u prethodnim izborima, radi se za decertifikaciju nekoliko kandidata, 

kao drugo pitanje je ono za kandidate ne većinskih zajednica, gde u njihovom listama je bilo 

kandidata, koji su zastupili albansku većinu. Znači, sama činjenica da smo imali izbore za 

30.dana, to je izazov, istakla je između ostalog g-đa Valdete Daka. 
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Ona je spomenula kao izazov gde glasanje van Kosova i rekla je ovo glasanje prouzrokovalo 

mnoge probleme. CIK neopravdano optužen od svih na obim izborima, ali mi smo jedino 

sprovodili zakon kao što je preporučeno da se što pre da imamo izbornu reformu. To je zahtev i 

domaćih i međunarodnih posmatrača, kako bi regulisali pitanje koja se odnosi, po gotovo sa 

glasanjem izvan Kosova. Što se tiče lokalnih izbora, ona je istakla da smo imali ogroman 

komoditet, ali ponovo bi trebalo da se vrši prebrojavanje kutija, zbog glasova kandidata za 

asambleje. Znači dok ne bude regulisano ovo pitanje zakonom, uvek ćemo imati zakašnjenje 

rezultata, zbog glasačkih listića, istakla je g-đa Daka. 

Drugi izazov je i Severna Mitrovica, sa kandidatima iz subjekata ne većinskih zajednica. Između 

ostalog g-đa Daka, osim izazova, istakla je da je CIK obeležila i uspehe, budući da je dobila 

međunarodno znanje za organizovanje izbora. Pitanje plaćanja komisionera je drugi problem, 

zbog produženih procedura tendera. 

 

Predsednica – je rekla da od domaćih i međunarodnih posmatrača rečeno je da su poslednji 

izbori uglavnom bili mirni i redovni, međutim, evidentirano je i niz nepravilnosti, po gotovo na 

dan glasanja. Ona je rekla da je bilo kritike u pogledu funkcionalizacije ili ne funkcionalizacije 

CIK-a,  a ove kritike se odnose sa aktuelnim Predsednikom države, iz razloga što je bez 

presedana da dva meseca možda nisu mnogo ali CIK je ne funkcionalan. Što e tiče glasanja van 

zemlje, istina je da imamo probleme. poznato je da Kosovo ima 30% stanovništva van zemlje, i 

ne smatram da ne postoji zainteresovanje za glasanje ali to se dešava zbog otežanih procedura 

koje se odnose što se tiče glasanja. Poslanica Haxhiu je rekla da je najbolji način pružanje 

mogućnosti našoj migraciji da koristi pravo glasa po našim ambasadama ili konzulatima a ne da 

se opterećuju ove procedure.  

Pitanje za predsednicu CIK-a od poslanice Haxhiu uglavnom se odnose sa velikim brojem 

nevažećih glasačkih listića takođe i procena glasanja sa pomoćnicima, zatim ne prečišćavanje 

liste glasača . drugi problem, istakla je dozvola za dostavljanje aplikacija glasačkih listića iz 

Srbije. Dok što se tiče izborne reforme ona je rekla da se vode diskusije u poslednje vreme, i 

nakon dve – tri godišnjih napora, zbog nedostatka političke volje, to nije realizovano.   

  

 

Sami Kurteshi,  ima nekoliko pitanja za predsednicu CIK-a. Prvo pitanje odnosi se sa 

posledicama koje mogu biti zbog neglasanja izveštaja od strane CIK-a, drugo pitanje odnosi se 

sa izbornom reformom i načinu kako pomoći da glasanje van zemlje organizuje na što bolji 

način, znači koje izmene treba izvršiti? Zatim i probleme koje vi imate sa nabavkom i 

Ministarstvom finansija. Dali ste otvorili ovo pitanje, ili ste obratili službenim dopisom 

Skupštini, znači za sredstva, koje je povuklo Ministarstvo finansija? 

 

Bahrim Shabani,  pitanje upućeno za g-đu Daka, odnosila se sa imena Albanaca u listama 

političkih subjekata koje predstavljaju ne većinske zajednice. Kakve mere preduzima CIK za 

eliminisanje ovog problema? 

 

 

Korab Sejdiu,  - što se tiče pitanja krađe glasova unutar lista, smatram da postoji vanredno 

nadgledanje i da je do negde eliminisan problem industrijske krađe koji se desilo u prošlosti 

između političkih stranaka, ali nije eliminisana industrijska građa unutar lista. Dali ste 

identifikovali kao ozbiljan problem jer zloupotrebljava zastupljenost građana u Skupštini, 

upućivanjem poslanika  koji ne bi trebalo svakako biti tu a ostavljajući van one koje bi trebale 

biti? 
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Valdete Daka, - što se tiče pitanja g-dina Šabani, CIK je suočen po prvi put sa ovim problemom, 

znači sa pronalaskom imena Albanaca u listama političkih subjekata koje predstavljaju ne 

većinske zajednice a koji se takmiče zagarantovana mesta Ustavom. To se desilo, jer je slučajno 

je otkriveno da oni nisu Bošnjaci. Krivicu snosi sam subjekat koji je dostavio ona imena, je rekla   

g-đa Daka. 

 

  

Enis Halimi,  - je rekao da što se tiče glasanja van zemlje, to je težak proces, CIK nakon svakog 

izbornog procesa vrši analizu razloga koji su uticali na rezultatima izbora. Što se tiče glasanja sa 

pomoćnicima, ova procedura je predviđena zakonom i a je odgovornosti saveta glasačkog mesta 

kako će sprovesti to.  

Što se tiče manipulisanja glasova unutar lista, CIK je  izvršila skeniranje obrazaca, koji su zatim 

objavljivani, kako bi lakše imala pristup javnost, zatim je izvršeno ponovno otvaranje kutija, 

naglasio je g.Halimi. 

 

 Sami Kurteshi, - pitanje: koji su problemi koji se dostavljaju sa tokoko zakašnjenjem glasačkih 

listića van zemlje? 

 

 

Valdete Daka,  - je objasnila da je to procedura koje treba poštovati i kratko vreme za 

organizovanije izbora stvorio je ova zakašnjenja. 

 

Arben Gashi,  - je rekao da je izveštaja nema pravnu osnovu da se procesira u Skupštini, dok se 

ne ispunjavaju formalno pravni uslovi.  

 

Nakon svestranih diskusija, Komisija je odlučila da se ne procesira Izveštaj CIK-a za 

2017.godinu, budući da isti nije podložen glasanju od CIK-a.  

 

 

4. Razmatranje u načelu Nacrta zakona br. 06/L-030 o pravnim aktima 

 

Predsednica –  je rekla  da je Komisija za zakonodavstvo formirala radnu grupu predsedavanu 

od g-Hajdar Beqa,  koja je  analizirala ovog Nacrta zakona.  Nakon istraživanja pravne 

kancelarije i osoblje komisije je ocenjeno da ovaj Nacrt zakona ne bude podržan, zbog ustavnih 

problema. Stoga, treba preporučiti plenarnoj sednici da ne usvoji ovog Nacrta zakona, istakla je 

poslanica Albulena Haxhiu, 

  

 

Nakon diskusija, Komisija je jednoglasno donela sledeću: 

 

                                                     Preporuku  

 

Da se ne usvoji u načelu, Nacrt zakona br.  06/L-030 o pravnim aktima. 
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5. Formiranje radnih grupa na Nacrt zakona br. 06/L-055 o Sudskom savtu Kosova i 

Nacrta zakona br. 06/L-056 u Tužilačkom savetu Kosova 

 

 

Nakon diskusija, Komisija je jednoglasno donela sledeću: 

 

                                                     Odluku  

 

Za formiranje radnih grupa o Nacrtu zakona br. 06/L-055 o Sudskom savetu Kosova, 

Nacrta zakona br. 06/L-056 o Tužilačkom savetu Kosova, i Nacrta zakona br. 06/L-057 

o disciplinskoj odgovornosti sudija i tužioca.  

  

 

1. Formira se radna grupa o Nacrtu zakona br.   06/L-055 o Sudskom savetu, na sledeći sastav:  

  

 

1. Sami Kurteshi, predsednik, 

2. Hajdar Beqa, član, 

            3. Korab Sejdiu, član, 

            4. Albulena Haxhiu, član, 

4. Bahrim Shabanaj, član. 

 

 

2. Formira se radna grupa o  Nacrtu zakona br.   06/L-056  o Tužilačkom savetu Kosova, na sledeći sastav:   

 

1. Hajdar Beqa, predsedavajući, 

2. Albulena Haxhiu, član, 

3. Korab Sejdiu, član, 

4. Shkumbin Demaliaj, član, 

5. Bahrim Shabani, član, 

6. Sami Kurteshi, član.  

 

 

3. Formira se radna grupa o  Nacrtu zakona br. 06/L-057  disciplinskoj odgovornosti sudija i 

tužioca na sledeći sastav:  

  

 

1. Albulena Haxhiu, predsedavajuća, 

2. Hajdar Beqa, član, 

3. Korab Sejdiu, član, 

4. Shkumbin Demaliaj, član, 

5. Bahrim Shabani, član, 

6. Sami Kurteshi, član. 

 

 

6.Zahtev Kosovske agencije za upoređivanje i proveru imovine za dostavljanje 

Godišnjeg financijskog izveštaja za 2017.godinu, bez usvajanja Nadzornog borda 
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Predsednica – je rekla da što se tiče ove tačke ima isti odgovor, kao i prethodna, budući da bord 

ove agencije nije funkcionalan i kao takav ne može se razmotriti.  
  

 

1. Razno  

 

Predsednica je upoznala  članove komisije u vezi susreta sa predstavnicom Evropske komisije, 

g-đa Apostolova, kako je rekla da su vodili raspravu u vezi razmatranja i procesiranja 

Krivičnog zakonika. Takođe, predsednica je rekla da postoji zahtev da se Krivični zakonik, na 

drugo razmatranje, da se usvoji do kraja juna. U nastavku, predsednica Komisije je upoznala 

članove Komisije i o susretu kojeg predsednici komisija imali sa predsednikom Skupštine, i 

rekla je da u vezi rada komisije dobila kritike što ne razmatra nacrte zakona u vremenskom 

roku.  
   

 

Sednica je završena u  13:43.časova 

 

Pripremilo: 

Jedinica za podršku Komisiji.  

    Predsednica Komisije,  

                                                                                                                     ______________ 

                                                                                                                      Albulena Haxhiu 
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